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З А П И С Н И К 
   са 74. сједнице Представничког дома   

Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 
  одржане  14. фебруара 2006. године 

 
 
 Сједница је почела у 10.10 часова. Присуствовало је 40 посланика.  
 Оправдано су одсуствовали:  Азра Хаџиахметовић и Елмир Јахић.                                                                                            
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали предсједавајући Аднан Терзић, министри 
Бариша Чолак, Љерка Марић, Мирсад Кебо и  Бранко Докић, као и замјеник министра Ивица Мариновић.                           
 Сједници Дома присуствовали су и представници Канцеларије за ревизију финансијског пословања 
институција БиХ и представници Државне регулаторне комисије за електричну енергију. 
 
 Из међународних организација сједницу су пратили: Маја Рибар, Јелена Деспот и Сања Станојевић – 
ОХР,  Дарио Шикуљак, Амила Ибрахимовић и Амра Аговић  – ОЕБС, те Лоредана Паску – румунска 
амбасада.  
 У уводним напоменама предсједавајући Дома Никола Шпирић упознао је посланике са измјенама и 
допунама предлога дневног реда који је достављен у позиву за сједницу.  Рекао је да је из предлога дневног 
реда скинут Предлог закона о верификацији обавеза по основу рачуна старе девизне штедње, зато што је 
надлежна комисија затражила продужење рока јер је отворила јавно саслушање о Предлогу закона. Такође је 
изнио разлоге за скидање са дневног реда Предлога закона о допуни Закона о јавним исправама (предлагач: 
Душанка Мајкић) и Информације о реализацији закључака Представничког дома. 
 Предсједавајући је образложио и уврштавање нових тачака у дневни ред, а то су: 

- Захтјев посланика Мирсада Ћемана за разматрање Предлога закона о допуни Закона о  
акцизама у Босни и Херцеговини по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника; 

- Захтјев посланика Момчила Новаковића, Елмира Јахића и Винка Зорића за разматрање 
Предлога закона о измјенама  и допунама Изборног закона Босне и Херцеговине по хитном поступку, 
у складу са чланом 104. Пословника  и 

- Захтјев Савјета министара за разматрање Предлога закона о  измјенама и допунама Закона о 
царинској политици БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника; 

-  Именовање члана Делегације Парламентарне скупштине у ОЕБС - умјесто Сеаде Палаврић 
и 

-  Именовање члана Савјета  Регулаторне агенције за комуникације БиХ.  
 Послије уводних напомена о предлогу дневног реда, предсједавајући је изнио предлог 
закључка о којем се једногласно усагласио Проширени колегијум Дома, а то је да Представнички 
дом Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине најенергичније осуђује паљење застава 
пријатељских земаља Босне и Херцеговине и писање графита увредљивих садржаја, што је 
виђено на улицама Сарајева, а при томе не оспорава слободу грађана да јавним протестима 
искажу своје неслагање, у складу са цивилизацијским нормама и стандардима.  
 О предлогу закључка није било расправе. Усвојен је са 28 гласова ''за'' и једним гласом 
''уздржан''.  
 
  



 2
У расправи о предлогу дневног реда учествовали су: Јозо Крижановић, Тихомир Глигорић, 

Златко Лагумџија, Младен Поточник, Петар Кунић, Љиљана Милићевић, Сеад Авдић, Адем Хускић, 
предсједавајући Савјета министара Аднан Терзић, Бериз Белкић, Момчило Новаковић и Винко Зорић. 
 Младен Поточник поставио је питање зашто у дневни ред није уврштена Информација 
Савјета министара БиХ у вези са Коридором 5ц и изградњом моста код Неума. Рекао је да ће 
предложити да Парламентарна скупштина БиХ од Парламента Европске уније затражи мишљење о 
понашању Републике Хрватске према Босни и Херцеговини у вези са припремама за изградњу моста 
на Пељешцу.  
 Предсједавајући Шпирић одговорио је да је Савјет министара доставио Информацију и да је 
она упућена надлежној комисији,  те кад надлежна комисија достави своје мишљење, Информација 
ће бити уврштена у дневни ред. 

Златко Лагумџија и Тихомир Глигорић поставили су питање да ли је са 1. тачке предлога 
дневног реда - Извјештај о активностима Обавјештајно-безбједносне агенције БиХ за период од 
01.06. до 31.12.2004. године – скинута ознака повјерљивости, те ако није, они не желе учествовати у 
расправи о овом извјештају.  
 Златко Лагумџија је такође рекао да је прије неколико сједница тражио да Савјет министара 
БиХ достави информацију у вези са догађајима око Регулаторне агенције за комуникације и додјеле 
дозвола за трећу генерацију мобилне телефоније, па је тада Дом закључио да се о томе не расправља 
на тој сједници, него да Савјет министара БиХ припреми информацију и да се она уврсти у дневни 
ред на наредној сједници. Затражио је да се поново актуелизира тај закључак како бисмо коначно 
добили информацију и о њој расправљали на наредној сједници.  
 Петар Кунић предложио је да се у дневни ред наредне сједнице уврсти информација о 
трагедији породице Абазовић и да се од СИПА-е затражи да је достави Дому.  
 Кунић је такође проблематизовао питање директног преноса сједница Дома и затражио да се 
коначно реализује закључак Дома. 
 У име Мјешовитог клуба, Сеад Авдић затражио је да се Савјет министара БиХ упозна (ако 
већ није) са догађајима око Регулаторне агенције за комуникације БиХ, нагласивши да у медијима 
има доста контроверзних информација о упаду СИПА-е у ову агенцију.  
 Љиљана Милићевић изразила је незадовољство што је са дневног реда скинута информација 
о реализацији закључака Дома и што Савјет министара БиХ није доставио тражену информацију. 
Предложила је да се од Савјета министара затражи да обавезно достави нформацију и да се о томе 
расправља на наредној сједници. 
 Адем Хускић такође је проблематизовао питање реализације закључака Дома, па је затражио 
да се барем сачини преглед усвојених закључака ако није могуће сачинити преглед реализованих и 
нереализованих закључака.  Хускић је подржао предлог Поточника и такође затражио да Савјет 
министара БиХ поднесе информацију о изгадњи моста на Пељешцу.  
 Предсједавајући Шпирић рекао је да ће Стручна служба за наредну сједницу припремити 
преглед закључака Дома, те да ће се видјети како је могуће установити који су реализовани а који 
нису. 
У вези са ТВ преносима сједница, предсједавајући је рекао да је упућен захтјев Јавном РТВ сервису и 
да је стигао одговор главног уредника који тражи састанак са Колегијумом да се изнађе начин на који 
се може реализовати закључак Дома.  
 Дужа расправа вођена је у вези са ознаком повјерљивости на Извјештају о активностима ОБА-
е, након захтјева Златка Лагумџије и Тихомора Глигорића да се јавно расправља о овом извјештају. 
Међутим, након дуже расправе и  усаглашавања у паузама, предсједавајући Савјета министара Аднан 
Терзић објаснио је да он није на Извјештај ставио ознаку повјерљивости нити је то урадио Савјет 
министара, већ је то учинио подносилац Ивјештаја, тј. директор Агенције, те да по Закону он није 
овлашћен да скида ознаку повјерљивости. 
 
 Послије расправе предсједавајући је констатовао да 74. сједница има сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
1. Извјештај о активностима Обавјештајно-безбједносне агенције БиХ за период од 
      01.06. до 31.12.2004. године – пов. материјал; 
2. Записник са 73. сједнице Представничког дома ПСБиХ; 
3. Посланичка питања и одговори; 
4. Захтјев посланика Мирсада Ћемана за разматрање Предлога закона о допуни  
       Закона о акцизама у Босни и Херцеговини по хитном поступку, у складу са 
       чланом 104. Пословника; 
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5. Захтјев посланика Момчила Новаковића, Елмира Јахића и Винка Зорића за  

разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Изборног закона Босне и 
Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника; 

6. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о  измјенама и  
     допунама Закона о царинској политици по хитном поступку, у складу са чланом 
     104. Пословника; 
7. Предлог буџета институција БиХ и међународних обавеза  

Босне и  Херцеговине за 2006. годину (прво читање); 
8.  Предлог закона о извршењу Буџета институција БиХ и међународних обавеза 

                 Босне и Херцеговине за 2006. годину (прво читање); 
9.  Предлог  закона о Агенцији за информационо друштво Босне и Херцеговине  

(прво  читање); 
10. Предлог закона о измјени Закона о слободи приступа информацијама у Босни  

и  Херцеговини (предлагач: посланик Никола Шпирић), прво читање; 
11. Предлог закона о допунама Закона о јавним набавкама (предлагач: посланик  

Мухамед Морањкић), прво читање; 
12. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о порезу на додату вриједност  

(предлагач: посланик Златко Лагумџија), са извјештајем Комисије за финансије и  
буџет; 

13. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о порезу на додату вриједност  
(предлагач: посланик Јозо Крижановић), са Извјештајем Комисије за финансије и  
буџет; 

14. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Обавјештајно- 
безбједносној  агенцији Босне и Херцеговине са Извјештајем Заједничке   
комисије за надзор над радом Обавјештајно- безбједносне агенције 
БиХ; 

15. Извјештај Заједничке комисије оба дома о настојању за постизање споразума  
о идентичном тексту Закона о измјенама и допунама Закона о Омбудсмену за  
људска права БиХ; 

16. Извјештај Заједничке комисије оба дома о настојању за постизање споразума  
      о идентичном тексту Закона о заштити потрошача БиХ; 
17. Извјештај Заједничке комисије оба дома о настојању за постизање споразума  
      о идентичном тексту Закона о имплементацији Конвенције о забрани развоја,  
      производње, гомилања и употребе хемијског оружја и његовом уништавању; 

            18. Извјештај Канцеларије за ревизију финансијског пословања институција БиХ  
      о извршеној ревизији у 2004. години: 

a) Министарства безбједности БиХ, 
b) Министарства  спољне трговине и економских односа БиХ, 
c) Министарства иностраних послова БиХ, 
d) Министарства за  људска права  и избјеглице БиХ, 
e) Правобранилаштва БиХ, 
f) Предсједништва БиХ, 
g) Регулаторне агенције за комуникације БиХ, 
h) Службе за заједничке послове институција  БиХ, 
i) Суда БиХ, 
j) Тужилаштва БиХ; 

19. Извјештај о раду Државне регулаторне комисије за електричну енергију у 2005. 
      години; 
20. Давање сагласности за ратификацију: 

a) Споразума о развојној сарадњи између Савјета министара Босне и Херцеговине и 
Владе Републике Словеније, 

b) Уговора између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Републике Хрватске 
о пловидби пловним путевима унутрашњих вода и њиховом обиљежавању и 
одржавању; 

21. Именовање члана Делегације Парламентарне скупштине у ОЕБС-у – умјесто  
      Сеаде Палаврић; 
22. Именовање члана Савјета Регулаторне агенције за комуникације БиХ.  
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 Пошто је констатовао дневни ред сједнице, предсједавајући Никола Шпирић рекао је да је 
Младен Поточник тражио да се гласа о његовом предлогу закључка – да се захтијева од Савјета 
министара да од Европске комисије затражи став о томе колико Република Хрватска 
доприноси сарадњи у региону тиме што отказује потписани уговор о границама који је Босна и 
Херцеговина  ратификовала и о намјери градње моста преко залива који Босни и Херцеговини 
омогућава слободан приступ отвореном мору.  
 Интервенисао је Мартин Рагуж, рекавши да је Младен Поточник тражио да то питање буде 
тачка дневног реда, па се о овом гласало као о предлогу за допуну дневног реда.  
 ''За'' је гласало 14, ''против'' седам, ''уздржано'' девет посланика. Из Федерације БиХ, ''за'' је 
гласало 12, из Републике Српске два посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да предлог није добио ентитетску већину и да ће се спровести 
поступак усаглашавања.  
 Предсједвајући је такође констатовао да је Дом (није се посебно гласало) прихватио предлог 
Златка Лагумџије да се ургира за извршење закључка везано за Регулаторну агенцију за 
комуникације, као и предлог Петра Кунића да се од СИПА-е затражи информација о трагедији 
породице Абазовић и да се ове информације уврсте у наредну сједницу Дома.  
 Мухамед Алтић интервенисао је у вези са предлогом који је изнио Сеад Авдић -  да Савјет 
министара БиХ поднесе информацију у вези са упадом СИПА-е у Регулаторну агенцију за 
комуникације,  реквши да се они не слажу са одговором предсједавајућег – да СИПА ради свој 
посао. Нагласио је да је Дом и раније одлучивао о разним комисијама које су формиране да 
преиспитају рад одређених органа, те да се Дом треба изјаснити и о предлогу који је, у име Клуба, 
изнио Сеад Авдић.  
 Предсједавајући Шпирић одговорио је да је прихваћен предлог Златка Лагумџије да се ургира 
за извршење закључка Дома да Савјет министара поднесе писани извјештај о неспоразумима у вези 
са Регулаторном агенцијом за комуникације, који ће се тицати и питања која је изнио Авдић, те да ће 
Савјету министара бити упућена ургенција.  
 Сеад Авдић није се сложио са објашњењем предсједавајућег – да је и његов предлог 
обухваћен предлогом Златком Лагумџије.  
 Предсједавајући је нагласио да је констатовао усвојени дневни ред 75. сједнице, па је прешао 
на 1. тачку.  
 
Ад. – 1: Извјештај о активностима Обавјештајно-безбједносне агенције БиХ за период  
              од 01.06. до 31.12.2004. године – пов. материјал 
 
 Златко Лагумџија је одмах након отварања ове тачке упитао да ли је усвајањем дневног реда 
прихваћено и да је ова тачка повјерљивиа. Од предсједавајућег је добио потрвдан одговор. Након тога 
Златко Лагумџија је затражио кратку паузу (један минут) да би посланици СДП-а напустили 
сједницу.  
 Предсједавајући је поновио да Дом није овлашћен да скида ознаку повјерљивости са 
материјала које добије од других институција и замолио да се рад сједнице настави у складу са 
Пословником Дома.  
 У вези са повјерљивошћу наведеног извјештаја и пословничком одредбом која прописује 
понашање Дома у случају повјерљивости материјала,  дискутовали су: Милорад Живковић, Љиљана 
Милићевић, Тихомир Глигорић, Шефик Џаферовић, Сеад Авдић, Бериз Белкић, предсједавајући 
Савјета министара Аднан Терзић, Момчило Новаковић, Мирсад Сиповић и Хазим Фелић.  
 У расправи су изражена опречна мишљења и затражено да се посланицима предочи Закон 
како би се разјаснило питање повјерљивости материјала, па је предсједавајући дао паузу и позвао 
представнике клубова посланика и предсједавајућег Савјета министара на консултације. 
 Послије паузе пресједавајући је обавијестио посланике да су у паузи покушали наћи предлог 
који је у складу са законом и Пословником Дома. Нагласио је да Дом нема право да скида ознаку 
повјерљивости и да се према повјерљивом материјалу мора односити у складу са законом и 
Пословником. 
 Предсједавајући Савјета министара прочитао је одредбу члана 87. Закона о обавјештајно-
безбједносној агенцији, према којој се ознака повјерљивости материјала може скинути само уз 
одобрење генералног директора Агенције. Нагласио је да члан 11. став 1. истог закона изричито каже 
да предсједавајући Савјета министара не може преузети одговорности и права генералног директора 
Агенције ни дјелимично, ни у цјелини. 
 Послије објашњења законских одредаба дискутовали су Златко Лагумџија и Тихомир 
Глигорић.  
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 Затим су посланици СДП-а  и Тихомир Глигорић напустили сједницу и одсуствовали током 
расправе о Извјештају из ове тачке.  
 
 У уводним напоменама о Извјештају о активностима Обавјештајно-безбједносне агенције 
БиХ за период од 01. 06. до 31.12.2004. године предсједавајући Никола Шпирић подсјетио је на 
Извјештај Заједничке комисије и закључке које Комсиија предлаже домовима на усвајање.  
 У вези са Извјештајем, у расправи су учествовали: Бериз Белкић, Милорад Живковић, Хазим 
Фелић, Мирсад Сиповић, Петар Кунић и Ибрахим Ђедовић. 
 Послије расправе предсједавајући Дома Никола Шпирић напоменуо је да је предметни 
извјештај први након оснивања Агенције и изразио очекивање да ће извјештај за 2005. годину ускоро 
бити достављен и да неће садржавати недостатке о којима су говорили учесници у расправи. 
Предложио је да Дом прихвати овај извјештај са закључцима предложеним у Извјештају Заједничке 
комисије.  
 Са 17 гласова ''за'' (Федерација БиХ 12, Република Српска пет) усвојен  је Извјештај о 
активностима Обавјештајно-безбједносне агенције БиХ за период  од 01.06. до 31.12.2004. године, са 
закључцима које је предложила надлежна комисија, а који гласе: 
 

1. Комисија је примила к знању Извјештај о активностима Обавјештајно-безбједносне 
агенције БиХ за период од 01. 06.  до 31. 12. 2004. године. 

2. Ради прекидања изношења неистинитих података који се односе  на могуће везе  група,  
организација и појединаца  који су носиоци међународног тероризма у средствима јавног 
информисања, сугерише се Савјету министара БиХ, као извршном органу, и другим надлежним 
институцијама БиХ да покрену активности ради пресијецања праксе објављивања података који 
имају карактер тајности и који нису засновани на истинитим чињеницама. 

3. Извјештај о активностима Обавјештајно-безбједносне агенције те други документи који се 
у складу са Законом  достављају на разматрање Парламентарној скупштини БиХ треба да прате 
динамику припремања и доношења буџета институција БиХ.   
 
 
Ад. – 2:  Записник са 73. сједнице Представничког дома ПСБиХ 
 
 На Записник није било примједаба. Усвојен је једногласно. 
 
 
Ад. – 3: Посланичка питања и одговори 
 
 Одговоре на питања коментарисали су: Милош Јовановић, Иво Лозанчић и Селим Бешлагић.  
 Постављена су нова питања како слиједи: 
 
Милош Јовановић 
 «Ко је и на основу којих прописа тражио од ЕУФОР-а да ухапси Драгомира Абазовића, гдје је 
у акцији хапшења смтрно страдала његова супруга, а он и једанаестогодишњи син тешко рањени?» 
 
Петар Кунић: 
 «Ја бих поставио питање у вези са Законом о буџетским корисницима. Моја иницијатива од прије 
девет-десет мјесеци била је да се донесе закон о платама буџетских корисника. У којој је то фази? Зашто се 
оклијева с тим када знамо да је  то неопходно? Неопходно је зато што неке институције саме себи одређују 
плате.» 
 
Љиљана Милићевић 
 «Зашто се на посланичка питања не одговара на писму и језику на којем је и постављено 
питање? У одговорима би се морало поштовати право на језик и писмо сваког посланика!» 
 
Марија Перкановић 
 «Када ће бити испоштован закључак Представничког дома од 12.04.2005, број 01-50-1-54-
54/2005, (напомињем да су такве закључке донијели и Дом народа ПСБиХ 27.04.2005. те 
Предсједништво БиХ два пута, и то 22.03.2005. и 07.09.2005) којим се захтијевало од Савјета 
министара БиХ, Министарства финансија и трезора БиХ, а по основу Закона о Омбудсмену за људска 
права БиХ («Службени гласник БиХ», број 19/02) и Закона о измјенама и допунама Закона о 
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Омбудсмену за људска права БиХ («Службени гласник БиХ», број 35/04), у вези са платама 
омбудсмена и који се примјењује од 01.01.2004. године?» 
 
Ружа Сопта 
 «1. Тражим од Савјета министара да сачини извјештај о енергетској ситуацији у Босни и 
Херцеговини са аспекта свих енергената који се користе у домаћинствима, институцијама и привреди 
одвојено – са аспекта регулисања цијена кроз регулаторне агенције и фискалну политику. 
 2. Предлажем Савјету министара да иницира обједињавање регулаторних агенција за 
електричну енергију ради обједињавања тржишта електричне енергије.  
 3. Предлажем Савјету министара да у оквиру измјена Закона о акцизама, за који сматрам да је 
у припреми, изнађе рјешења за укидање акциза на лож-уље које се користи за гријање. 
 Наиме, постојећом енергетском политиком у Босни и Херцеговини врши се велика 
дискриминација појединих регија и према становништву – домаћинствима тих регија и према 
привреди појединих регија, те тражимо да се та дискриминација елиминише. 
 
Душанка Мајкић 
 «Када ће бити уведени количински контингенти слободног увоза, те укинуте царине и 
прелевмани за расплодни и товни материјал, и то: 
 -  јунад за тов    - тар. бр. 0102 90 49 00 
 -  јунице нетељене   - тар. бр. 0102 10 10 00 
 - меснате пасмине прасади - тар. бр. 0103 91 90 00 
 
Јелина Ђурковић 
 «Каква је стручна, квалификациона структура запослених у Регулаторној агенцији за 
комуникације БиХ – у свим секторима и у управљачкој структури? Да ли се запошљавање обавља 
према захтјевима струке? Молим одговор од Савјета министара у законском року.» 
 
Селим Бешлагић 
 «Задовољан сам брзим одговором и формирањем комисије за израду закона о добробити 
животиња. Моје питање гласи:  
 да ли је у Одлуци исправно наведен «члан V» - да се комисији одреди новчана накнада - јер 
сви чланови су државни службеници, чија је обавеза припремање закона, за шта и примају плату? Да 
ли је ово преседан који би се могао негативно одразити на даље припремање закона, а самим тим и 
финансијска питања? Молим писани одговор од министра трговине и економских односа».  
 
Иво Лозанчић 
 «Најављено поскупљење електричне енергије за 30.12.2005. пролонгирано је за прва четири мјесеца 
2006 године. За мјесец дана очекује се повећање цијена електричне енергије које ће бити удар на потрошаче 
(све категорије потрошача). Обавеза Савјета министара је да у сарадњи са ентитетским владама припреми 
заштитне мјере за спречавање поремећаја процеса производње код великих потрошача електричне енергије и 
мјере заштите социјално угрожених категорија у домаћинствима.  Из Извјештаја ДЕРК-а за 2005. видно је да 
у овом тренутку не могу у потпуности постићи хармонизацију цијена у електропривредама које егзистирају 
у Босни и Херцеговини.» 

 
Сеад Авдић и Мухамед Алтић 
 «1. Констатујући да је интервенција СИПА-е у РАК-у легална и легитимна, да је у њеној 
надлежности да врши истраге, па и на извјештај ревизора о пословању РАК-а, тражимо да Савјет 
министара размотри евентуалне политичке мотиве које износе представаници РАК-а, њихову 
заснованост и циљеве, јер подржавајући дјелатност СИПА-е мора се реаговати не евентуални 
покушај политизације односно интервенције овог државног органа мотивисаног политичким 
циљевима, као што се то у јавности истиче.» 
 2. «Тражимо од Савјета министара БиХ да сагледа стање граница у Босни и Херцеговини, 
актуелизује проблеме који спречавају потписивање и ратификацију споразума о границама Босне и 
Херцеговине и Републике Хрватске, и Босне и Херцеговине и Србије и Црне Горе. Савјет министара, 
заједно са Предсједништвом БиХ, треба да предложи мјере које би водиле хитном постизању 
споразума о границама и њиховој ратификацији, тим прије што је већина отворених питања на 
експертском нивоу усаглашена.» 
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Сенија Капетановић 
 «Министарству за људска права и избјеглице упућујем питање – да ли ради на 
међуентитетском уједначавању права цивилних жртава рата, као веома осјетљиве категорије, јер су у 
садашњим законским рјешењима нека питања неадекватно третирана и представљају кршење 
људских права. 
 
 Ако се овим питањима није бавило, иако она произлазе из саме функције овог министарства, 
покрећем иницијативу да се покрену питања измјена у ентитетским законима из ове области или да 
се предложи закон на државном нивоу како би се ово праведније ријешило. Разлози за ову 
иницијативу су многоструки.»1  
 
Мехмед Суљкановић 
 «У име Клуба посланика Странке за БиХ покрећем иницијативу да се расправа о измјенама 
Устава БиХ премјести у институције БиХ, односно у Парламентарну скупштину БиХ. Постојећи 
устав, као основни акт државе, који нису донијели грађани ове земље него је наметнут Дејтонским 
споразумом о престанку ратних дејстава, постао је непремостива препрека даљњем развоју Босне и 
Херцеговине и њеном путу ка Евроатлантским интеграцијама.  
 Предлажем Колегијуму да обједини ову и све досадашње иницијативе о промјени Устава и 
хитно их прослиједи Уставноправној комисији, која ће, у складу са Пословником, ставити ове 
иницијативе у парламентарну процедуру.» 
 
Мирсад Сиповић: 
 Поново је поставио питање као на прошлој сједници: 
 «У којој је фази и када ће се упутити у парламентарну процедуру Закон о адвокатури БиХ». 
 
Ад. – 4: Захтјев посланика Мирсада Ћемана за разматрање Предлога закона о допуни  

 Закона о акцизама у Босни и Херцеговини по хитном поступку, у складу са чланом 104. 
Пословника 

 
 О захтјеву није било расправе.  
 Са 26 гласова ''за'', четири ''против'' и два ''уздржана'' усвојен је захтјев Мирсада Ћемана за 
разматрање  Предлога закона о допуни Закона о акцизама у Босни и Херцеговини по хитном 
поступку, у  складу са чланом  104. Пословника.  
 
Ад. – 5: Захтјев посланика Момчила Новаковића, Елмира Јахића и Винка Зорића за  

  разматрање Предлога закона о измјенама  и допунама Изборног закона Босне  
  и  Херцеговине по  хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника 

  
У оквиру ове тачке у расправи су учествовали: Винко Зорић, Мирсад Ћеман, Петар Кунић, 

Момчило Новаковић, Тихомир Глигорић, Милорад Живковић и Сеад Авдић. 
Послије расправе, са 29 гласова ''за'' (Федерација БиХ 19, Република Српска 10)  и  девет 

''против'', усвојен је захтјев предлагача за процедуру по члану 104. за Предлог закона о измјенама и 
допунама Изборног закона БиХ. 
 
Ад. – 6: Захтјев Савјета министара за разматрање Предлога закона о  измјенама и  

 допунама Закона о царинској политици по хитном поступку, у складу са чланом 
             104. Пословника 
 
 Без расправе, са 30 гласова ''за'', једним ''против'', усвојен је захтјев Савјета министара за 
разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о царинској политици по хитном 
поступку, у складу са чланом 104. Пословника. 
 
Ад. – 7: Предлог буџета институција БиХ и међународних обавеза Босне и  Херцеговине 
              за 2006. годину (прво читање) 
 
 У уводним напоменама пресједавајући је подсјетио посланике на Извјештај надлежне 
комисије и амандмане који су поднесени у пленарној фази.  
                                                 
1 Образложења посланичких питања достављена су уз питања на адресе институција којима су постављена 
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 У расправи у првом читању учествовали су: Јозо Крижановић, Бериз Белкић, министар 
Љерка Марић, Сеад Авдић, Љиљана Милићевић, Момчило Новаковић и Златко Лагумџија. 
 Са 23 гласа ''за'', 11 ''против'' и два гласа ''уздржан'' усвојен је Предлог буџета у првом читању.  
 Дом је усвојио предлог предсједавајућег да се пређе и у друго читање Предлога буџета, 
 Предсједавајући је подсјетио да су амандмане у пленарној фази поднијели: Клуб СДС-а– осам 
амандмана,  Клуб СНСД – један амандман, Златко Лагумџија – 11 амандмана, Милош Јовановић – 
пет амандмана, Јозо Крижановић - један и Тихомир Глигорић – један амандман.  
 У расправи у другом читању учествовали су: Златко Лагумџија, Момчило Новаковић, 
Тихомир Глигорић, Јозо Крижановић, Милорад Живковић, Бериз Белкић и Никола Шпирић. 
 Послије расправе предсједавајући је на гласање дао амандмане, по редослиједу како су 
поднесени. 
 Није усвојен ниједан амандман Клуба СДС-а.  
 Клуб СДА одустао је од амандмана.  
 Амандман Клуба СНСД-а усвојен је у тексту који је усаглашен у паузи, уз учешће министра 
финансија и трезора. 
 Нису усвојени ни амандмани Златка Лагумџије, Милоша Јовановића, Јозе Крижановића и 
Тихоммира Глигорића.  
 Послије изјашњавања о свим амандманима, Дом се изјаснио о Предлогу буџета у другом 
читању.  
 ''За'' Буџет је гласало 26 (Федерација БиХ 21, РС пет), 10 посланика гласало је ''против''. 
 Предсједавајући је констатовао да је усвојен Буџет институција БиХ и међународних обавеза 
Босне и Херцеговине за 2006. годину. 
 
 
Ад. – 8: Предлог закона о извршењу Буџета институција БиХ и међународних обавеза 
             Босне и Херцеговине за 2006. годину (прво читање) 

 
Послије уводних напомена предсједавајућег, Мухамед Морањкић дискутовао је о Предлогу 

закона у првом читању.  
Предлог закона у првом читању усвојен је са 27 гласова ''за'' и шест ''против''. 
Предсједавајући је на гласање дао предлог да се пређе у друго читање. Предлог је усвојен.  
Предсједавајући је подсјетио да су у пленарној фази амандмане поднијели Мухамед 

Морањкић – два и Душанка Мајкић – један амандман.  
У расправи у другом читању учествовали су: Душанка Мајкић, Момчило Новаковић и 

Љиљана Милићевић. 
Предједавајући је послије расправе дао на гласање амандмане. 
''За'' Амандман 1. Мухамеда Морањкића гласало је  16 (из Републике Српске осам, из 

Федерације БиХ осам), ''против'' 14, ''уздржано'' пет посланика.  
С обзиром да није било ентитетске већине, Колегијум је одмах спровео усаглашавање. 
Предсједавајући је обавијестио да није постигнута сагласност, па је спровео други круг 

гласања, приликом чега је из Федерације БиХ ''против'' амандмана гласало 13 посланика, што је мање 
од 2/3 из ентитета. 

Предсједавајући је констатовао да је усвојен Амандман 1. Мухамеда Морањкића.  
Други амандман Мухамеда Морањкића није усвојен.  
Момчило Новаковић и Љиљана Милићевић приговорили су да амандман Душанке Мајкић 

није поднесен благовремено, тј. да је на телефакс Парламентарне скупштине примљен  12. фебруара у 
10.45 часова, што је мање од 48 сати прије почетка сједнице. 

Предсједавајући Дома Никола Шпирић обавијестио је посланике да је Колегијум амандман 
прихватио као благовремен, али је због приговора сугерисао Душанки Мајкић да амандман повуче, 
што је и учињено. 

Затим је предсједавајући на гласање дао Предлог закона у другом читању. 
''За'' је гласало 29 (Федерација БиХ 21, Република Српска осам), ''против'' шест посланика. 
Предсједавајући је констатовао да је усвојен Закон о извршењу Буџета институција БиХ и 

међународних обавеза Босне и Херцеговине за 2006. годину.  
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Ад. – 9:  Предлог  закона о Агенцији за информационо друштво Босне и Херцеговине  

        (прво  читање) 
 
 У уводним напоменама, предсједавајући је упознао Дом да је на Проширеном колегијуму 
вођена расправа о Предлогу закона. Том приликом изнесено је низ примједаба на његов садржај, па је 
постигнут консензус да се Комисији да нови рок да са Савјетом министара додатно размотри Предлог 
закона и да се покуша доћи до прихватљивог текста, те да Дому поднесе нови извјештај.  
 Са 34 гласа ''за'', једним ''против'' и једним уздржаним усвојен је закључак да се Комисији да 
нови рок за разматрање Предлога закона, заједно са Савјетом министара, и да Дому поднесе 
нови извјештај. 
 
Ад. – 10: Предлог закона о измјени Закон о слободи приступа информацијама у Босни  

         и  Херцеговини (прво читање) – предлагач: посланик Никола Шпирић 
 

У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио на Извјештај надлежне комисије, која је 
једногласно усвојила текст предложеног закона. 
 Није било расправе.  
 Предлог закона усвојен је једногласно и у првом читању и у другом читању.  
 
Ад. – 11: Предлог закона о допунама Закона о јавним набавкама (предлагач: посланик  

         Мухамед Морањкић), прво читање  
 

У уводним напоменама, предсједавајући је подсјетио да Дом на 71. сједници није усвојио 
Извјештај надлежне комисије, којим није био прихваћен Предлог закона, па је Комисија послије  
поновног разматрања доставила нови извјештај, из којег се види да на Предлог закона није било 
амандмана и да је прихваћен у Комисији у предложеном тексту.                                         
 Није било расправе. 
 Дом је једногласно прихватио Предлог закона у првом читању. 
 Такође је једногласно усвојен и предлог да се пређе у друго читање.  
 Није било расправе ни у другом читању. 
 И у другом читању једногласно је усвојен Закон о допунама Закона о јавним набавкама. 
 
Ад – 12:  Предлог закона о измјенама и допунама Закона о порезу на додату вриједност  

         (предлагач: посланик Златко Лагумџија), са Извјештајем Комисије за 
         финансије и буџет 
 

Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио да је Извјештај Комисије за финансије и 
буџет негативан, тј. да Комисија није прихватила текст предложеног закона. Упозорио је да Дом 
расправља и одлучује о Извјештају Комисије. 

У име Комисије за финансије и буџет говорила је Љиљана Милићевић, предсједавајућа 
Комисије.  

У својству предлагача закона, Златко Лагумџија поднио је образложење Дому. 
У расправи су учествовали: Момчило Новаковић, Тихомир Глигорић и Златко Лагумџија. 

Затим је спроведено гласање о Извјештају Комисије. 
''За'' Извјештај је гласало 16, ''против'' 15, ''уздржан'' један посланик. По ентитетима, из 

Републике Српске ''за'' су гласала четири, из Федерације БиХ 12 посланика. 
Предсједавајући је констатовао да Извјештај није добио ентитетску већину и да слиједи 

поступак усаглашавања, у складу са Пословником. 
 

Ад. - 13. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о порезу на додату вриједност  
        (предлагач: посланик Јозо Крижановић), са Извјештајем Комисије за финансије 
        и буџет 

 
Предсједавајући је подсјетио да надлежна комисија ни овај предлог закона није прихватила и 

да Дом одлучује о Извјештају Комисије.  
 Кратко, у својству предлагача Закона, говорио је Јозо Крижановић, а у име Комисије за 
финансије и буџет Љиљана Милићевић. Затим је спроведено гласање о Извјештају Комисије. 
 ''За'' је гласало 16, ''против'' 13, ''уздржан'' један посланик. Из Федерације БиХ, ''за'' је гласало 
12, из Републике Српске четири посланика.  
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 Предсједавајући је констатовао да Извјештај није добио ентитетску већину и да ће се 
спровести поступак усаглашавања у Колегијуму као комисији. 
 
Ад. - 14. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Обавјештајно- 

        безбједносној  агенцији БиХ, са Извјештајем Заједничке комисије за надзор 
        над радом Обавјештајно- безбједносне агенције Босне и Херцеговине 
         

 
 Предсједавајући Никола Шпирић напоменуо је да Заједничка комисија није прихватила 
принципе предложеног закона и да Дом одлучује о Извјештају Заједничке комисије који је негативан.  
 У расправи о овој тачки учествовали су: Мирсад Ћеман, Момчило Новаковић,  Милош 
Јовановић, Златко Лагумџија, Никола Шпирић, Тихомир Глигорић, Петар Кунић,  Бериз Белкић, 
Шефик Џаферовић и  Мирсад Сиповић. 

Послије расправе Дом је једногласно (са 32 гласа ''за'') усвојио Извјештај Заједничке   
комисије за надзор над радом Обавјештајно-безбједносне агенције Босне и Херцеговине.  

Предсједавајући је констатовао да је пао Предлог закона о измјенама и допунама Закона о 
Обавјештајно-безбједносној агенцији БиХ и сугерисао предлагачу Закона да води рачуна о тону 
расправе поводом овог законског предлога. 
 
Ад - 15. Извјештај Заједничке комисије оба дома о настојању за постизање споразума  
              о идентичном тексту Закона о измјенама и допунама Закона о Омбудсмену за  
             људска права БиХ 
 
 Предсједавајући Никола Шпирић, у уводним напоменама, подсјетио је да у Заједничкој 
комисији оба дома није усаглашен идентичан текст Закона и подсјетио посланике на одредбу става 2. 
члана 100. Пословника Представничког дома, у којој је прописано да се предлог закона сматра 
одбијеним  ако заједничка комисија не постигне споразум, или ако оба дома не усвоје њен предлог. 
 Поводом Извјештаја Заједничке комисије, у расправи су учествовали: Мартин Рагуж, Бериз 
Белкић, Марија Перкановић и Сеад Авдић. 
 Предсједавајући Шпирић констатовао је да се у оваквом случају Дом само обавјештава, у 
складу са Пословником, а да је наша обавеза да тражимо могућност  како да израдимо закон који ће 
поштовати европске стандарде и принципе, нагласио је Шпирић.  
 
Ад. – 16. Извјештај Заједничке комисије оба дома о настојању за постизање споразума  

   о идентичном тексту Закона о заштити потрошача БиХ 
 

Предсједавајући Шпирић подсјетио је посланике да је Заједничка комисија оба дома 
усагласила текст предметног закона усвајањем два амандмана, па је Извјештај ставио на гласање.  

Извјештај Заједничке комисије усвојен је једногласно. Предсједавајући је констатовао да је 
коначно у овом дому усвојен Предлог закона о заштити потрошача Босне и Херцеговине. 
 
Ад. – 17: Извјештај Заједничке комисије оба дома о настојању за постизање споразума  

  о идентичном тексту Закона о имплементацији Конвенције о забрани развоја,  
  производње, гомилања и употребе хемијског оружја и његовом уништавању 

 
 У уводу, предсједавајући Дома рекао је да је Заједничка комисија усагласила идентичан текст 
закона из ове тачке са три амандмана.  
 Није било расправе. Дом је једногласно усвојио Извјештај Заједничке комисије, па је и овај 
предлог закон коначно усвојен.  
  
Ад. – 18: Извјештај Канцеларије за ревизију финансијског пословања институција БиХ  

  о обављеној ревизији у 2004. години: 
a) Министарства безбједности БиХ, 
b) Министарства  спољне трговине и економских односа БиХ, 
c) Министарства иностраних послова БиХ, 
d) Министарства за  људска права  и избјеглице БиХ, 
e) Правобранилаштва БиХ, 
f) Предсједништва БиХ, 
g) Регулаторне агенције за комуникације БиХ, 
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h) Службе за заједничке послове институција  БиХ, 
i) Суда БиХ, 
j) Тужилаштва БиХ 

 
Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио на извјештаје надлежне комисије о 

извјештајима о ревизији, у којима су садржани одређени закључци и препоруке надлежне комисије.  
У расправи о овој тачки  учествовали су:  Златко Лагумџија, Момчило Новаковић, Љиљана 

Милићевић, Душанка Мајкић, Никола Шпирић, Тихомир Глигорић, Ружа Сопта, Селим Бешлагић, 
Сеад Авдић, Мухамед Морањкић, Сенија Капетановић и Мирсад Сиповић.  

Послије расправе предсједавајући је на гласање дао извјештаје о ревизији институција из ове 
тачке, као и извјештаје надлежне комисије са закључцима и препорукама садржаним у извјештајима.  

Извјештаји Канцеларије за ревизију, као и извјештаји надлежне комисије, са закључцима и 
препорукама, усвојени су једногласно. 
 
Ад. – 19: Извјештај о раду Државне регулаторне комисије за електричну енергију у 
                2005. години 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Дома подсјетио је на Извјештај надлежне Комисије за 
саобраћај и комуникације и закључке које предлаже Комисија.  
 У расправи поводом Извјештаја о раду ДЕРК-а учествовали су: Ружа Сопта, Мартин Рагуж, 
Селим Бешлагић, Милош Јовановић, Мухамед Морањкић, Мирсад Ћеман, Изет Хаџић, Адем Хускић. 
 Поводом примједаба изнесених у расправи, у име ДЕРК-а говорио је Мирсад Салкић. 
 Послије расправе предсједавајући Дома Никола Шпирић рекао је да треба да се настави 
блиска сарадња Комисије Дома са ДЕРК-ом и предложио да Дом усвоји Извјештај Државне 
регулаторне комисије, са Извјештајем надлежне комисије Дома са закључцима, уз сугестију да се 
подносиоцу Извјештаја достави текст расправе на овој сједници ради узимања у обзир изнесених 
ставова и примједаба. Затим је Извјештај дао на гласање. 
 Са 27 гласова ''за'' (једногласно) усвојен је Извјештај о раду Државне регулаторне комисије за 
елекричну енергију у 2005. години, са Извјештајем Комисије за саобраћај и комуникације Дома и 
закључцима који гласе: 
 1. Узимајући у обзир чињеницу да је увођењем ПДВ-а и новог начина тарифирања 
дошло до повећања цијена електричне енергије, Дом предлаже Савјету министара БиХ, Влади 
Федерације БиХ и Влади Републике Српске да сачине програм заштите социјално угрожених 
категорија становништва, са циљем ублажавања посљедица увођења ПДВ-а за ову категорију 
потрошача. 
 2. Сугерише се надлежним институцијама да предузму све потребне мјере како не би 
дошло до значајнијег повећања цијена електричне енергије.  
 
 
Ад. – 20: Давање сагласности за ратификацију: 

a) Споразума о развојној сарадњи између Савјета министара  Босне и Херцеговине и 
Владе Републике Словеније, 

b) Уговора између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Републике Хрватске 
о пловидби пловним путевима унутрашњих вода и њиховом обиљежавању и 
одржавању. 

Није било расправе. Дом је једногласно дао сагласност за ратификацију Споразума и Уговора 
из ове тачке дневног реда. 

 
Ад. – 21: Именовање члана Делегације Парламентарне скупштине у ОЕБС-у – умјесто  

   Сеаде Палаврић 
 
 Дом је, са 27 гласова ''за'' и једним ''уздржан'' (Бериз Белкић) у Делегацију Парламентарне 
скупштине у ОЕБС-у изабрао Бериза Белкића, умјесто Сеаде Палаврић, којој је престао мандат 
посланика у Представничком дому.  
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Ад. – 22: Именовање члана Савјетаа Регулаторне агенције за комуникације БиХ  
 
 Милош Јовановић примијетио је да нема у сали представника Савјета министара, од којег би 
затражио одговор на питање да ли је Бранко Тодоровић био на ранг-листи иза Рајка Поповића, на 
основу чега би се опредијелио приликом гласања.  
 Предсједавајући Шпирић рекао је да мисли да Савјет министара не би предложио некога 
мимо законске процедуре. Напоменуо је да је већ два упражњено мјесто члана Савјета РАК-а и  да се 
сугерише да се што прије обави ово именовање.                                                              
 Није било расправе, па је предсједавајући спровео гласање.  
 Са 26 гласова ''за'' (Федерација БиХ 18, Република Српска осам)  и два ''уздржана'', за члана 
Регулаторне агенције за комуникације именован је Бранко Тодоровић умјесто Рајка Поповића, који је 
поднио оставку.  
 
 Овим је, у 19.30 часова, завршена  74. сједница Представничког дома. 
 
 Саставни дио Записника је транскрипт 74. сједнице. 
 
 
               СЕКРЕТАР                    ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ       
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                          ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                               др  Никола Шпирић  
 
   


